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REVISTA PRESEI 

Cuprins:  

• Transportatorii rutieri protesteaza miercuri în Piata Victoriei 

• Protest pentru salvarea CFR Calatori, in fata Ministerului Transporturilor. Cand 

are loc manifestatia 

• Operatiune pentru a scoate lumea in strada impotriva ‘Guvernului Iohannis-Citu’! 

La Piata Iancului, se impart flyere! 

• Certificatul COVID obligatoriu, intre "subiect de bun simt" pentru medici si 

amenintarile sindicatelor ca vor impiedica adoptarea legii cu orice pret 

• Noua formula de calcul pentru salariul minim / Majorare de 138 de lei de la 1 

ianuarie 

• Citu: PNL ramane deschis colaborarii cu USR-PLUS pana cand va vota o motiune 

de cenzura / Deranjat de intrebarile jurnalistilor, el a plecat din conferinta / 

Explicatiile Guvernului pentru atitudinea premierului 

• Motiunea de cenzura a PSD va fi citita joi si votata saptamana viitoare / PSD si 

PNL blocheaza din nou motiunea USR-PLUS si AUR 

• Sorin Cimpeanu: Pana vineri vom anunta daca vom putea mentine scolile 

deschise chiar daca rata de incidenta trece de 6 la mie 

• BREAKING Ministrul Finantelor ia in calcul eliminarea scutirii de la plata 

impozitului pe venit si a contributiilor in domeniile IT, constructii si cercetare: ”E o 

chestiune de echitate, corectitudine” 

• Mandatele directorilor generali interimari din TVR si Radioul public expira. De ce 

vrea Guvernul sa le prelungeasca din nou 

• AFIR a publicat Ghidul solicitantului pentru accesarea fondurilor europene pentru 

investitii in procesarea sau marketingul produselor din sectorul pomicol 
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• Mihai Culeafa - numit vicepresedinte al ANPC 
 

• The Guardian: Romania exploateaza muncitorii nepalezi tot asa cum romanii sunt 

exploatati in alte parti / Mii de muncitori sunt angajati in UE prin intermediari cu 

salarii si conditii de lucru inferioare 

• Romania, pe locul doi in Europa si sase in lume la numarul de morti COVID-19 in 

ultimele 24 de ore/ RO-Vaccinare: ”Da! Situatia este foarte grava!” 

 

• Eurodeputatii propun ca UE sa finanteze anumite gazoducte, spre nemultumirea 

ONG-urilor de mediu 

• Sefi de stat si premieri din tarile membre ale UE vor discuta luna viitoare despre 

cresterea preturilor la energie 

• Uniunea Europeana deblocheaza 5,4 miliarde de euro pentru a ajuta statele 

membre UE afectate de Brexit / Irlanda primeste 1,1 miliarde, iar Franta 735 de 

milioane de euro 
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• Transportatorii rutieri protestează miercuri în Piaţa Victoriei 

Transportatorii rutieri vor protesta miercuri în Piaţa Victoriei, pentru a semnala cele mai 

acute probleme din industrie: reîncadrarea diurnei ca venit salarial, criza de pe piaţa RCA 

şi carantinarea şoferilor profesionişti, a anunţat Uniunea Naţională a Transportatorilor 

Rutieri din România (UNTRR). 

„UNTRR merge mai departe cu protestul. UNTRR nu a participat astăzi la întâlnirea de la 

MF (Ministerul Finanţelor n.r). Invităm pe toată lumea la protest şi toate asociaţiile 

pentru a decide mâine în Piaţa Victoriei ce decizii vor fi luate”, susţin reprezentanţii 

UNTRR într-un mesaj transmis marţi seara AGERPRES. 

Această informare vine după ce Ministerul Finanţelor a anunţat că Asociaţia Patronală a 

Transportatorilor Europa 2002 (APTE 2002) şi Confederaţia Operatorilor şi 

Transportatorilor Autorizaţi din România (COTAR) renunţă la proteste în urma discuţiei 

avute cu ministrul Finanţelor despre regimul diurnei acordate şoferilor care efectuează 

transport în afara ţării. 

La protest au mai confirmat participarea Federaţia Operatorilor Români de Transport 

(FORT) şi Asociaţia Transportatorilor de Mărfuri din Bucovina. 

UNTRR a anunţat marţi într-un comunicat că protestul asociaţiilor transportatorilor 

rutieri va avea loc în Piaţa Victoriei, între orele 6:00 – 16:00. 

„Astăzi, 28.09.2021, înainte de protestul transportatorilor a apărut pe surse un nou 

Proiect de Lege privind amnistia fiscală, fiind semnat de către iniţiatori. În vară a circulat 

tot pe surse o variantă asemănătoare. Până la ora transmiterii acestui comunicat de 

presă, pe site-ul Parlamentului nu era publicat acest proiect de lege. Deşi apreciem că 

noul proiect de lege va aduce o decizie în legătură cu amnistia fiscală, considerăm că 

protestul din data de 29 septembrie din Piaţa Victoriei din Bucureşti trebuie să aibă loc 

întrucât transportatorii români sunt îngrijoraţi de faptul că procesul de aprobare în 

Parlament al noului proiect de lege privind amnistia fiscală este de lungă durată şi de 

multe ori unele proiecte de lege au fost retrase”, se arată în comunicatul UNTRR remis 

AGERPRES. 
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În acelaşi timp, proiectul de lege menţine riscul reîncadrării diurnei în baza constatărilor 

Inspecţiei Muncii, cu un impact negativ semnificativ asupra competitivităţii 

transportatorilor români în UE, deja grav afectată de noile prevederi ale legislaţiei 

europene aduse de Pachetul Mobilitate 1, susţin reprezentanţii transportatorilor . 

În opinia lor, nu este clar dacă proiectul de lege înlocuieşte diurna pentru deplasările 

externe pentru toate domeniile de activitate şi cum va fi afectată diurna pentru naţional. 

„Dacă astăzi diurna se aplică conceptual şi la naţional şi la internaţional cu valori diferite, 

noul proiect pare că tratează doar activitatea internaţională, în timp ce pentru naţional 

rămâne conceptul de diurnă aşa cum este în prezent stabilit prin legislaţie”, se arată în 

comunicat. 

Uniunea Naţionala a Transportatorilor Rutieri din România – UNTRR – a publicat o notă 

de informare cu privire la diurnă – soluţii pentru trecut, prezent şi viitor – în care 

analizează scenariile vehiculate în prezent privind diurna, unde este abordat inclusiv 

proiectul de lege menţionat. 

Potrivit sursei citate, România este singurul stat european care impozitează diurna, în 

timp ce state din Europa de Est, precum Polonia, Lituania sau Ungaria, îşi protejează 

proprii transportatori. Efectele acestei măsuri sunt devastatoare, cu atât mai mult cu cât 

taxarea se face retroactiv, penalităţile fiind imposibil de plătit de vreo firmă. 

Totodată, Guvernul penalizează transportatorii pentru gradul mic de vaccinare a 

populaţiei României. Astfel, şoferii profesionişti care nu sunt vaccinaţi sau nu au avut 

COVID-19 în ultimele 3 luni intră în carantină dacă revin din ţări roşii şi galbene din 

punct de vedere al gradului de risc de contaminare cu COVID-19. 

„Măsura este unică în Europa, şoferii profesionişti fiind exceptaţi de la măsura carantinei 

în toate ţările, cu scopul de a menţine lanţurile de aprovizionare cu marfă, aşa cum 

recomandă şi Comisia Europeană, care a creat în acest sens „culoare verzi” şi a îndemnat 

la exceptarea de la carantinare a şoferilor profesionişti. La acestea se adaugă şi 

majorarea uriaşă a tarifelor la asigurările RCA în urma falimentului City Insurance, criză la 

care au contribuit din plin autorităţile române printr-o supraveghere defectuoasă a 

sectorului RCA”, au transmis transportatorii. 
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Transportul rutier este unul dintre cele mai competitive şi mai importante sectoare 

economice ale României, doar în ultimii 4 ani având o contribuţie la exportul de servicii 

de peste 22,3 miliarde euro. Transportul rutier şi serviciile conexe generează circa 5% din 

PIB al României şi angajează peste 350.000 de persoane. 

UNTRR este o organizaţie profesională şi patronală, fondată în 1990 pe principii 

democratice, care promoveaza şi apara interesele transportatorilor rutieri pe plan intern 

şi internaţional, înregistrând de la înfiinţare pâna în prezent peste 16.000 de firme 

înscrise – operatori care efectueaza transporturi interne şi internaţionale de marfă şi 

persoane. 

(Sursa: G4media.ro) 

 

• Protest pentru salvarea CFR Călători, în faţa Ministerului 

Transporturilor. Când are loc manifestația 

Federaţia Sindicatelor Transportatorilor Feroviari din România, afiliată la Confederaţia 

Sindicală Naţională Meridian, anunţă proteste faţă de măsurile Ministerului 

Transporturilor şi Infrastructurii şi ale Guvernului, care, spun sindicaliştii, falimentează 

transportul feroviar de călători din România. 

Potrivit unui comunicat al FSTR, remis marţi AGERPRES, timp de două ore, ceferiştii vor 

protesta faţă de nerespectarea Legii nr. 195/2020 privind Statutul Personalului Feroviar 

şi prorogarea termenului de aplicare a acestei Legi; lipsa strategiei pe termen mediu şi 

lung pentru resursa umană a CFR Călători în ceea ce priveşte schimbul de generaţii la 

funcţiile: mecanic locomotivă şi automotor, şefi tură tracţiune, revizori de locomotivă, 

mecanici instructori, conductori, şefi tren, manevranţi, acari, ingineri, casieri, revizori 

tehnici de vagoane; corelarea salariului minim brut pe economie cu coşul minim ţinând 

cont de evoluţia preţurilor. 

De asemenea, sindicaliştii cer negocieri colective şi negocieri individuale atât în anul 

2021, cât şi în următorii ani, chiar şi în condiţiile stării de alertă prelungită de mai bine de 

un an, negocieri care să permită creşteri salariale, care să ţină cont de evoluţia preţurilor, 

astfel încât salariaţii să nu primească în loc de salarii ajutoare sociale.  
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FSTR mai atrage atenţia asupra lipsei unei strategii pe termen mediu şi lung pentru 

efectuarea reviziilor mari la care sunt scadente peste 90% din locomotivele şi 

automotoarele din parcul de material rulant al CFR Călători, a lipsei fondurilor necesare 

achiziţiei de piese noi pentru schimbul pieselor defecte de la locomotivele şi 

automotoarele CFR Călători rămase defecte în parcurs şi pentru plata facturilor existente 

pentru piesele noi achiziţionate în 2021 şi pentru efectuarea pregătirilor de iarnă, dar şi 

asupra refuzului factorilor decidenţi din România de a achiziţiona pe fondurile europene 

din exerciţiile financiare 2014-2020 şi 2021-2027 şi prin PNRR a trenurilor noi de călători, 

care să înlocuiască garniturile vechi ale operatorilor de transport feroviar de călători din 

ţară. 

Ceferiştii din FSTR vor mai protesta împotriva subcompensării permanente a CFR 

Călători de către statul român, care, de 8 ani, obligă CFR Călători la menţinerea aceluiaşi 

preţ la biletele de călătorie cu trenul pentru a avea un transport social, dar care nu ţine 

cont de evoluţia preţurilor şi pentru care compania nu a primit compensaţia care i se 

cuvenea, deşi în anul 2023 urmează să se treacă la licitaţii pentru fiecare trasă de tren de 

călători şi, astfel, aceasta va fi discriminată faţă de operatorii străini cu care va intra la 

licitaţii. 

Astfel, ceferişti cer să i se acorde CFR Călători compensaţia în anul 2021 măcar la nivelul 

celei din 2020, ţinând cont de scumpirile din anul 2021 faţă de anul 2020, să i se acorde 

ajutor de stat aşa cum s-a acordat în Germania, pentru plata a 98% din valoarea TUI pe 

perioada pandemiei COVID-19; de asemenea să i se acorde ajutor de stat pentru 

cheltuielile suplimentare din timpul pandemiei COVID-19, aşa cum au fost aprobate în 

multe alte ţări din Uniunea Europeană. 

Faptul că în România transportul feroviar a fost neglijat şi în anul 2021, declarat de 

Uniunea Europeană Anul European al Căilor Ferate, este un alt motiv al protestelor FSTR. 

"La data de 30 septembrie 2021, sătui de atâta nedreptate, ceferiştii protestează din nou 

pentru că transportul feroviar reprezintă viitorul în Uniunea Europeană, însă, pentru 

Guvernul României, în Anul European al Căilor Ferate, nu înseamnă decât continuarea 

planului de instituire a austerităţii şi de umilire a lucrătorilor feroviari prin amânarea 

intrării în vigoare a Legii nr. 195/2020 privind Statutul Personalului Feroviar, prin  

 



CNSLR Fratia |  Revista Presei 29 septembrie 2021 7 

 

transformarea operatorilor feroviari de stat de călători şi de marfă şi a gestionarului de 

infrastructură feroviară de stat în 'găuri negre' fabricate chiar de Guvernul României, prin 

subcompensare, subfinanţare şi prin menţinerea în exploatare a trenurilor vechi ce 

trebuiau schimbate cu trenuri noi din fonduri europene în perioadele 2014 - 2020, 2021-

2027 şi PNRR", susţin sindicaliştii. 

Protestul va avea loc joi, între orele 10:30 - 12:30, în faţa Ministerului Transporturilor. 

(Sursa: ziare.com) 

 

• Operațiune pentru a scoate lumea în stradă împotriva ‘Guvernului 

Iohannis-Cîțu’! La Piața Iancului, se împart flyere! 

Ieri am scris că Alianța pentru Unirea Românilor pregătește o nouă manifestație stradală 

sâmbătă, 2 octombrie 2021. (Vezi și Se anunță zile de foc! Protest de amploare în 

Capitală, împotriva ‘certificatului verde’, la inițiativa AUR) 

Ei bine, pentru acest protest, în aceste zile, are loc o operațiune de promovare stradală, 

în plus față de promovarea on-line a evenimentului. 

Spre exemplu, luni, la Piața Iancului, în Sectorul 2 al Capitalei, în jurul orei 18:00, era 

afișat mesajul „Protest! Universitate 2 octombrie, 17:00”. 

Mai mult, o altă persoană distribuia și flyere, pentru a da jos „Guvernul Iohannis-Cîțu”. 

Organizatorii prezintă, în flyer, și 7 motive pentru ca oamenii să iasă în stradă. 

„1. Ne închid școlile 

2. Te obligă să te vaccinezi 

3. Te pedepsesc să faci teste Covid scumpe 

4. Nu te lasă să-ți vezi familia de Crăciun 

5. Te pun să plătești facturile la preț dublu 

6. Te hrănesc prost cu alimente scumpite 

7. Îți interzic să ieși din casă 
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Dăm jos Guvernul Iohannis-Cîțu! 2 octombrie 2021, Piața Universității, ora 17:00”. 

(Sursa: bugetul.ro) 

 

• Certificatul COVID obligatoriu, între "subiect de bun simț" pentru 

medici și amenințările sindicatelor că vor împiedica adoptarea legii cu 

orice preț 

Sunt sau nu medicii de acord cu introducerea obligativității certificatului verde COVID-

19 pentru întreg personalul medical, atât de la stat, cât și de la privat? Ce șanse are 

proiectul de lege proaspăt lansat de Ministerul Sănătății, ce prevede că personalul 

medical trebuie fie să se vaccineze, fie să își plătească săptămânal testarea cu bani din 

buzunar, să devină realitate în România? HotNews.ro a stat de vorbă atât cu medici din 

spitale publice, cât și cu reprezentanți ai spitalelor private despre proiectul de lege 

așteptat cu sufletul la gură de o parte din personalul medical, dar contestat puternic de 

o altă parte. 

Prevederile-cheie ale proiectului de lege privind obligativitatea certificatului COVID: 

Personalul medical nevaccinat împotriva COVID-19 din spitale, din cadrul Inspectoratului 

pentru Situații de Urgență, Inspectoratului de Aviație (avioanele și elicopterele SMURD), 

Ministerului de Interne, inclusiv din instituțiile subordonate, ar urma să fie obligat să se 

testeze pe cheltuiala proprie, prevede un proiect de lege lansat luni seară în dezbatere 

publică de Ministerul Sănătății. 

Practic, toți acești angajați trebuie să prezinte la locul de muncă certificatul verde 

COVID-19 - care atestă vaccinarea, trecerea prin boală sau testarea. Cei care nu s-au 

vaccinat și nici nu au trecut recent prin boală au alternativa testării pe banii lor. Cine nu 

s-a vaccinat, nu a trecut prin boală și nici nu se testează riscă suspendarea contractului 

de muncă pentru 30 de zile. 

În spitalele unde aceste prevederi nu sunt respectate, conducerea va fi amendată, mai 

prevede proiectul de lege. 
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Fostul ministru al Sănătății, Ioana Mihăilă, a vorbit despre testarea cu bani din buzunar a 

medicilor nevaccinați încă din luna iunie, iar Ministerul Sănătății a lucrat inițial la un 

proiect de Ordin de ministru prin care să introducă această măsură, însă această variantă 

a fost abandonată. Ulterior, s-a optat pentru un proiect de lege care să treacă prin 

Parlament. 

"Un proiect foarte necesar într-o perioadă gravă. Noi, medicii, trebuie să dăm un 

exemplu" 

Simin Aysel Florescu este medic de boli infecțioase și managerul Spitalului de Boli 

Infecțioase Victor Babeș din Capitală, spital COVID. Medicul Simin Aysel Florescu vede 

acest proiect ca fiind "foarte potrivit și necesar în această perioadă gravă" și consideră că 

personalul medical trebuie să dea un exemplu în acest moment: "Acest proiect, aflat 

acum în transparență decizională, este foarte potrivit și necesar în această perioadă 

gravă pe care o traversăm - suntem în valul 4 al pandemiei, lucrurile degenerează de pe 

o zi pe alta, apar din ce în ce mai mulți pacienți, și din păcate apar din nou focare de 

personal medical infectat, în diverse spitale. Din acest motiv consider că este absolut 

necesar ca măcar tot personalul medical să fie vaccinat, atât pentru protecția lor 

personală, cât și pentru protecția pacienților pe care îi îngrijesc - pentru că vorbim 

despre personal medical și din spitalele COVID, și din spitalele non-COVID." 

Managerul Spitalului Victor Babeș subliniază că nu are niciun fel de emoție în legătură 

cu siguranța și eficacitatea vaccinului: "Siguranța și eficacitatea vaccinului sunt evidente 

la acest moment. Chiar dacă există un procent de 1-2% dintre vaccinați care vor face 

forme ușoare de boală, restul sunt portejați și nu au niciun fel de probleme de sănătate 

după vaccin. Așa că nu avem niciun fel de motive de îngrijorare ca să refuzăm vaccinul." 

Dr. Simin Aysel Florescu 

În plus, spune medicul, "noi suntem cei care ar trebui să fim cei mai conștienți și cei mai 

responsabili în privința acestei boli și a faptului că este o problemă de sănătate publică 

în acest moment. Nu mai primează aici părerile personale, pentru că vorbim despre o 

problemă de sănătate publică. Și atâta vreme cât trăim într-o comunitate, trebuie să ne 

gîndim la binele colectiv. Așa că trebuie să ne vaccinăm cu toții." 
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Discuții similare au fost și în alte țări, amintește managerul Spitalului Victor Babeș: "În 

țările europene vecine există deja un precedent privind obligativitatea vaccinării 

personalului medical.  

Probabil că și acolo au existat aceleași dubii și temeri legate de vaccinare, dar repet: 

tocmai pentru că suntem personal medical, noi trebuie să fim cei mai conștienți și cei 

mai responsabili, și până la urmă noi știm cel mai bine cât de eficient este acest vaccin și 

cât de lipsit de riscuri este. Așa că, dincolo de protecția noastră și a celor din jur, trebuie 

să dăm un exemplu celorlalți." 

Medicul Simin Aysel Florescu mai spune că nu își explică reacțiile de tip sindicalist, iar 

îndemnul său este ca sindicatele să conștientizeze că ne aflăm în fața unei probleme 

majore de sănătate publică: "Nu înțeleg această reacție de tip sindicalist într-o problemă 

de sănătate publică. Aici nu vorbim despre drepturile și libertățile cuiva punctual, ci 

vorbim despre dreptul comun la sănătate. Și cred că inclusiv sindicatele ar trebui să 

conștientizeze acest lucru. Este o boală cu transmisibilitate foarte mare în colectivitățile 

umane." 

"Nu este un subiect delicat, este un subiect de bun simț" 

Bogdan Tănase, managerul Institutului Oncologic din București și președintele Alianței 

Medicilor nu vede în impunerea obligativității certificatului verde COVID pentru 

personalul medical un subiect delicat, ci "un subiect de bun simț": "După părerea mea, 

este un proiect binevenit și care ar oferi mai multă protecție pacienților și, de ce nu, și 

personalului. Sunt mulți care se opun, și sindicatele au o poziție contrară." 

Dr. Bogdan Tănase 

Orice persoană infectată care nu știe acest lucru este un vector de transmitere și poate fi 

sursa unui focar, avertizează medicul Bogdan Tănase: "Dar trebuie luat în calcul că o 

persoană care este infectată și nu știe acest lucru este un vector de transmitere. Cu cât 

sunt puține astfel de persoane, cu atât sunt mai puține focare. Faptul că pacienții sunt 

internați în spital este un factor de risc în sine, aglomerația din spitale este un factor de 

risc în sine care poate crea focare de transmitere. Iar tendința noastră trebuie să fie de a 

ne asigura că cei care pot transmite astfel de boli sunt cât mai puțini." 
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Bogdan Tănase dă exemplul alimentației publice, unde se practică testarea contra 

salmonelleia angajaților: "Iar cine este purtător nu mai poate lucra într-un sector în care 

atinge cu mâna alimentele. Acesta este doar un exemplu." 

"Nu e alb sau negru. E nevoie de o dezbatere publică fără patimi sau interferențe 

politice" 

Elena Copaciu este medic ATI la Institutul de Boli Infecțioase Matei Balș din Capitală și s-

a aflat în prima linie a luptei împotriva COVID-19 de la începutul pandemiei. Medicul 

Elena Copaciu s-a vaccinat, iar vineri este programată pentru a primi a 3-a doză de 

vaccin împotriva COVID-19. 

Subliniază că nu vorbește strict în nume personal, având în vedere faptul că ea s-a 

vaccinat, ci în numele colegilor săi atunci când afirmă că măsura introducerii 

obligativității certificatului verde pentru personalul medical nu a fost suficient explicată: 

"În momentul în care introduci o obligativitate în anumite sectoare trebuie să explici 

oamenilor măsura, spre exemplu am discutat cu asistenții medicali și ei se simt 

discriminați. În fond, COVID-19 devine o boală profesională, până la un punct. Și atunci, 

discuțiile sunt de ce trebuie să se testeze pe banii lor. Am asistat fără să vreau la 

argumentele lor. Și da, oamenii au nevoie de explicații, într-un moment de criză trebuie 

să se comunice.Dacă nu se explică, reacțiile nu trebuie să ne mire. A ieșit cineva să 

explice public de ce se ia această măsură? Eu nu știu în ce au constat dezbaterile, nu 

cunosc argumentele care au stat la baza acestui proiect de lege, eu personal nu le-am 

văzut pe nicăieri." 

Dr. Elena Copaciu 

Medicul Elena Copaciu consideră, de asemenea, că "răspândirea virusului se poate evita 

printr-un pachet de măsuri la nivel național, nu cred că să vaccinezi cadrele medicale 

ajută să limiteze răspândirea virusului. Și în plus, să aplice la timp acele măsuri." 

În plus, Elena Copaciu este de părere că testarea cadrelor medicale, indiferent că va fi 

suportată de către spitale sau plătită de acestea din buzunar, ar trebui făcută cu teste 

PCR, nu cu teste PCR sau antigen, așa cum prevede proiectul de lege: "Noi am avut 

colegi care la testele antigen (rapide) au ieșit negativi, dar având simptome, au insistat 

să facă și test PCR, iar la test PCR au ieșit pozitivi. Este nevoie de testare PCR, 

pentru că la testele rapide, marja de eroare este mai mare. Un test PCR costă 70 

de euro, ar însemna 70 de euro pe săptămână."  
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Una peste alta, obligativitatea certificatului verde este o problemă delicată și din acest 

motiv avem nevoie de o dezbatere publică fără patimi sau interferențe politice, 

subliniază medicul Elena Copaciu: "Este o problemă delicată, de aceea ar trebui 

discutată. Nu este albă sau neagră, sunt multe nuanțe, iar oamenilor ar trebui să li se 

explice. Mai ales că au lucrat cu pericolul acesta un an și jumătate, vor continua să 

lucreze cu el și trebuie să te simți în siguranță. Când îți faci meseria în condiții atât de 

grele este foarte important să te simți în siguranță, iar autoritățile le datorează niște 

explicații. Trebuie explicat foarte bine care sunt rațiunile de sănătate publică și până 

unde merge drepul tău atunci când faci parte dintr-o comunitate. În mod clar există și 

rațiuni de sănătate publică ce impun niște decizii, mai ales în timpul unei epidemii sau 

pandemii. Avem nevoie de o dezbatere publică fără patimi sau interferențe politice, 

strict profesionist." 

"Este inacceptabil ca un cadru medical să fie sursă de infecție pentru pacienți" 

Un alt susținător al vaccinării personalului medical este Adrian Wiener, medic 

coordonator al spitalului COVID din Arad în prima parte a pandemiei și vicepreședintele 

Comisiei de Sănătate din Camera Deputaților, care consideră că este inacceptabil ca un 

cadru medical să fie sursă de infecție pentru pacienții vulnerabili pe care are datoria să îi 

îngrijească: "Vaccinarea sau testarea periodică a cadrelor medicale are și o componentă 

deontologică, asumată ca atare la intrarea în profesie: interesul și binele ființei umane, al 

pacientului este prioritar. Mai mult, unul din principiile hipocratice ale practicii medicale 

este primum non nocere – mai înainte de toate să nu facem rău. Este inacceptabil ca un 

cadru medical să fie sursă de infecție pentru pacienții vulnerabili pe care are datoria să îi 

îngrijească. Au fost multiple instanțe în care au existat focare de Covid în spitalele non-

COVID." 

Adrian Wiener consideră că "e de datoria noastră să facem tot ce ține de noi ca infecția 

cu SARS-CoV-2 să nu devină o infecție nosocomială, dobândită de pacient în spital. Cred 

că discuția referitoare la drepturile cadrelor medicale nu poate fi decuplată de discuția 

despre drepturile pacienților; spre exemplu dreptul de a fi îngrijit într-un mediu 

spitalicesc cât mai sigur din punct de vedere epidemiologic, dreptul la sănătate și viață 

al tuturor. Pot înțelege, până la un punct, ezitarea la vaccinare; ceea ce e mai greu de 

înțeles pentru mine este lipsa încrederii unui cadru medical exact în știința medicală." 
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Adrian Wiener mai spune că soluția testării periodice poate fi un substitut pentru 

vaccinare, "dar trebuie să plecăm de la premisa că sensibilitatea testelor antigen rapide 

este de doar 55-60%." 

Dr. Adrian Wiener 

Nu în ultimul rând, Adrian Wiener amintește că riscul de infectare pentru o persoană 

vaccinată este însă de 5 ori mai mic comparativ cu o persoană nevaccinată: "Și chiar 

infectat fiind, perioadele de contagiozitate și încărcătura virală – ambele corelate cu 

contagiozitatea- sunt mai mici pentru persoana vaccinată. Este evident că vaccinul, 

dincolo de protecția individuală față de forma severă/critică de boală și deces protejează 

și împotriva transmiterii bolii. În spiritul acestei profesii vocaționale este de dorit să 

facem un scut imun, atât căt este posibil, în jurul pacienților care își încredințează viața 

în mâna noastră. Cred chiar că e firesc să fie așa." 

În ceea ce privește decontarea testelor, Adrian Wiener consideră că aici este vorba 

despre o discuție mai amplă: "Personal cred că, cel puțin pentru o perioadă în care sper 

să avem un proporție cât mai mare a cadrelor medicale care să decidă să se vaccineze, 

testele să fie puse la dispoziție de către spitale. Cred în continuare în parteneriatul cu 

corpul profesional; niciodată atitudinea adversarială, punitivă nu a împins lucrurile 

înainte, ci doar a adâncit neîncrederea și a închis liniile de dialog." 

Va fi adoptat proiectul în actuala formă sau va suferi modificări? 

Cătălin Apostolescu, medic și managerul Institutului de Boli Infecțioase Matei Balș din 

București, spital aflat de un an și jumătate în prima linie COVID, evită să vorbească 

despre proiect până nu vede forma finală a acestuia, aprobată în Parlament. Cătălin 

Apostolescu afirmă că "Nu știm în ce formă va fi adoptat. S-ar putea să iasă complet 

modificat. Este deocamdată în transparență decizională." 

Dr. Cătălin Apostolescu 

În ceea ce privește reacția sindicatelor, Cătălin Apostolescu spune doar că "sindicatele ar 

trebui să se ocupe de conflictele de muncă." 

Cum văd spitalele private obligativitatea certificatului COVID: "Susținem vaccinarea, 

pentru că altfel nu se va termina niciodată pandemia" 
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Proiectul de lege publicat luni de Ministerul Sănătății în transparență decizională vizează 

și spitalele private, ai căror angajați vor avea aceeași obligativitate ca și cei din spitalele 

de stat: să dețină certificat verde COVID ce atestă vaccinarea, testarea sau trecerea prin 

boală. 

Cristian Hotoboc, președintele PALMED 

Cristian Hotoboc, președintele Patronatului Furnizorilor de Servicii Medicale Private 

(PALMED) declară pentru HotNews.ro că "în cazul nostru, al privaților, este la latitudinea 

fiecăruia cum pune problema: adică unul poate să le plătească testele angajaților, altul 

poate să îi pună să și le plătească." 

Clinicile și spitalele private susțin categoric vaccinarea angajaților, dă asigurări Cristian 

Hotoboc: "În principiu, noi susținem vaccinarea, pentru că fără asta nu se va termina 

niciodată pandemia. În spiritul acesta, suntem de acord. Însă fiecare va pune problema 

în clinica/spitalul său privat în funcție de cum este oportun pentru el." 

Cel mai mare sindicat din sănătate a anunțat că va folosi "toate pârghiile" pentru a 

împiedica obligativitatea certificatului COVID 

Sanitas, cea mai mare federație sindicală din sistemul sanitar, a anunțat luni seară, 

imediat după publicarea în transparență decizională a proiectului de lege, că se va folosi 

de "toate pârghiile" pentru a împiedica adoptarea proiectului de lege ce prevede 

introducerea obligativității certificatului COVID-19 pentru personalul medical. 

Spital COVID-19 

"Ați mai văzut vreodată un general care, în plin război, își înjumătățește cu bună știință 

armata? Dacă nu, aveți acum ocazia! În plin război epidemiologic, cu localități care intră 

sub cod roșu de COVID de la zi la zi, guvernul Cîțu lansează proiectul de lege care obligă 

personalul angajat în unitățile sanitare publice și private, sub amenințarea cu 

suspendarea și spoi desfacerea contractului de muncă, să facă dovada fie a vaccinării 

anti-COVID, fie a trecerii prin boală în ultimele șase luni, fie a unui rezultat negativ 

certificat al unui test RT-PCR / antigen rapid, costurile testării fiind suportate de angajat. 

În aceste condiții, peste o lună de la publicarea în Monitorul Oficial a legii, probabil că 

aproape jumătate dintre angajații din sănătate (oameni care țin să le fie respectat 

dreptul constituțional de decizie asupra propriei persoane) vor avea contractul 

de muncă desfăcut!", a fost prima reacție a sindicaliștilor.  
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Reprezentanții Sanitas au avertizat că nu se vor mulțumi cu declarații publice ci "își 

asumă să folosească în perioada următoare toate pârghiile legale posibile pentru a 

împiedica adoptarea acestui proiect de lege ".  

(Sursa: hotnews.ro) 

 

• Noua formulă de calcul pentru salariul minim / Majorare de 138 de 

lei de la 1 ianuarie 

Salariul minim net va fi majorat cu 10% de la 1 ianuarie 2022, până la 1.524 de lei, ceea 

ce înseamnă o creştere cu 138 de lei faţă de valoarea actuală, a anunțat ministrul Muncii, 

Raluca Turcan care a prezentat noua formulă de calcul. 

Ministrul Muncii a susţinut că formula de calcul utilizată pentru stabilirea salariului 

minim pentru anul viitor ia în calcul ponderea salariului minim brut în câştigul mediu 

brut prognozat pentru anul viitor. 

"Formula de calcul pe care am prezentat-o astăzi ia în considerare: 

rata inflaţiei de 5,0% prognozată de Comisia Naţională de Strategie şi Prognoză; 

2,1% creşterea reală a productivităţii muncii pe persoană pentru anul 2020 conform 

datelor EUROSTAT; 

creşterea câştigului mediu brut. 

Astfel, ponderea salariului de bază minim brut pe ţară garantat în plată (2.550 lei) în 

câştigul salarial mediu brut prognozat pentru anul 2022 de către Comisia Naţională de 

Strategie şi Prognoză (5.889 lei la sfârşit de an 2022, în creştere cu 6,68% faţă de 

începutul de an 2022) este de 43,3%; o parte din creşterea economică prognozată 

2021/2022, plin aplicarea unui coeficient de corecţie de 2%", a scris Raluca Turcan pe 

Facebook. 

Aproximativ unul din trei angajaţi din economie are în prezent contract de muncă cu 

salariu mai mic decât valoarea salariului minim anunţată pentru anul viitor, a arătat 

ministrul Muncii.  
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"Este prima dată în istoria recentă când nivelul salariului minim pentru anul următor este 

stabilit din timp, adică la sfârşitul lunii septembrie şi, odată cu el, un mecanism 

predictibil de creştere pentru anii următori. În prezent, sunt 1.970.000 salariaţi cu 

contracte de muncă active şi normă întreagă cu salariul mai mic de 2.550 lei (34,7% din 

numărul de salariaţi activi)", a menţionat Raluca Turcan. 

Dintre aceştia, aproximativ 1.290.000 de salariaţi beneficiază de salariul minim de 2.300 

lei, respectiv 2.350 lei pentru studii superioare. Impactul bugetar al creşterii salariului 

minim în 2022 este de 1,8 miliarde de lei, sumă reprezentând venituri suplimentare la 

bugetul de stat din contribuţii şi impozit, a mai adăugat Turcan. 

La rândul său, premierul Florin Cîţu a anunţat marţi, la reuniunea Consiliului Naţional 

Tripartit pentru Dialog Social, că Guvernul propune o creştere brută a salariului minim 

de aproape 11%, respectiv o creştere netă de 10%, de la 1 ianuarie 2022, şi o formulă de 

calcul care să fie aplicată începând cu aceeaşi dată şi pentru anii următori. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

• Cîțu: PNL rămâne deschis colaborării cu USR-PLUS până când va vota 

o moţiune de cenzură / Deranjat de întrebările jurnaliștilor, el a plecat 

din conferință / Explicațiile Guvernului pentru atitudinea premierului 

PNL rămâne deschis colaborării cu USR-PLUS până în momentul în care această 

formaţiune va vota o moţiune de cenzură împotriva Guvernului, a anunțat noul lider al 

PNL, Florin Cîțu, la finalul primei ședințe a noii conduceri a partidului. "Vom trage linie în 

momentul în care cei de la USR vor vota o moţiune alături de PSD sau AUR. În acel 

moment, PNL nu va mai negocia cu cei de la USR", a anunțat Cîțu, precizând că aceasta 

este decizia partidului. El a refuzat să mai răspundă jurnaliștilor care i-au cerut lămuriri și 

a plecat deranjat din conferința de presă, după doar 3 minute. 

UPDATE 18.08: Guvernul a transmis precizări, susținând că Florin Cîțu a întrerupt 

declarația de presă considerând că afirmațiile sale nu mai sunt de interes pentru 

jurnaliști. 

"PNL este un partid responsabil, un partid care şi-a asumat guvernarea într-o 

perioadă dificilă şi nu dă înapoi.  
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În continuare, PNL rămâne ferm în spatele preşedintelui şi premierului în această 

perioadă, nu există niciun fel de discuţie aici. 

În continuare îi aşteptăm pe partenerii de la USR să vină şi să discutăm şi să mergem cu 

această coaliţie mai departe, dar vom trage o linie în momentul în care cei de la USR vor 

vota o moţiune alături de PSD sau AUR. 

În acel moment, PNL nu va mai negocia cu cei de la USR. (...) 

Rămânem deschişi colaborării cu cei de la USR până în momentul în care vor vota o 

moţiune împotriva Guvernului", a spus Cîţu, la finalul şedinţei BEx al PNL. 

Liderul PNL a refuzat să răspundă altor întrebări, afirmând de fiecare dată că decizia PNL 

este aceea de a rămâne deschis colaborării cu USR PLUS până la momentul în care 

această formaţiune va vota o moţiune de cenzură împotriva Executivului. 

Deranjat de întrebările jurnaliștilor, Florin Cîțu a plecat din conferința de presă, după 

doar 3 minute. 

Conducerea Parlamentului a decis marți să supună la vot moțiunea de cenzură depusă 

de PSD împotriva Guvernului Cîțu. Aceasta va fi citită joi și dezbătută și votată 

săptămâna viitoare, marți. În același timp, Biroul Permanent Reunit a decis să nu 

stabilească un calendar pentru moțiunea de cenzură depusă de USR PLUS și AUR. 

Prin abținere de la vot în ședința Biroului Permanent Reunit, PSD și PNL au reușit să 

amâne din nou dezbaterea moțiunii de cenzură a USR-PLUS și AUR, în ciuda deciziei 

Curții Constituționale. 

USR-PLUS și AUR au anunțat public că, indiferent care moțiune va intra la vot la plen, o 

vor vota. 

USR-PLUS a decis să voteze prima moțiune de cenzură care va ajunge la vot în 

Parlament 

Astfel, matematica parlamentară arată că există o majoritate politică în acest moment 

pentru înlăturarea Guvernului Cîțu. 

(Sursa: hotnews.ro) 
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• Moțiunea de cenzură a PSD va fi citită joi și votată săptămâna 

viitoare / PSD și PNL blochează din nou moțiunea USR-PLUS și AUR 

PSD și PNL au reușit să amâne din nou dezbaterea moțiunii de cenzură a USR-PLUS și 

AUR, în ciuda deciziei Curții Constituționale. Prin abținere de la vot, PSD și PNL au reușit 

să respingă propunerea USR-PLUS de dezbatere și vot la moțiunea de cenzură. În 

schimb, PSD a obținut majoritatea de voturi pentru a adopta calendarul pentru 

dezbaterea și votul moțiunii depuse de social-democrați. Reamintim că judecătorii CCR 

au decis că moțiunea USR-PLUS poate să-și continue parcursul, iar conducerea 

Parlamentului poate stabili un calendar în acest sens. De asemenea, pe ordinea de zi s-a 

aflat și calendarul moțiunii de cenzură depusă de PSD. 

UPDATE: "Moţiunea PSD - marţi la vot! Guvernul Cîţu va pleca acasă aşa cum am 

promis!”, a reacționat Marcel Ciolacu, pe Facebook. 

Moțiunea de cenzură depusă de PSD va fi citită joi, în plenul reunit al Parlamentului, iar 

dezbaterea și votul vor fi săptămâna viitoare, marți, 5 octombrie. Decizia a fost luată cu 

majoritate de voturi în BP-uri. 

USR-PLUS și AUR au anunțat public că, indiferent care moțiune va intra la vot la plen, o 

vor vota. Astfel, matematica parlamentară arată că există o majoritate politică în acest 

moment pentru înlăturarea Guvernului Cîțu. Pentru adoptarea unei moțiuni de cenzură 

este nevoie de 234 de voturi. PSD are 157 de parlamentari, AUR are 43 iar USR-PLUS are 

80, în total 280 de voturi. 

Pe ordinea de zi a Birourilor Permanente reunite au fost două puncte: stabilirea unui 

calendar de dezbatere și vot al moțiunii USR-PLUS-AUR și punctul doi calendarul 

moțiunii PSD. 

În spatele ușilor închise, purtătorul de cuvânt al USR-PLUS Ionuț Moșteanu a cerut în 

ședință ca dezbaterea și votul moțiunii de cenzură depuse de USR-PLUS și AUR să aibă 

loc luni, pe 4 octombrie la ora 16.00. 

Parlamentarii PSD și PNL au susținut însă împreună aceeași teză: "Nu avem motivarea 

deciziei dată de Curtea Constituțională". 
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Ludovic Orban, PNL: "Nu trebuie așteptată motivarea CCR. Tergiversarea reprezintă o 

gravă încălcare a Constituției. Sincer vă spun, dacă veniți cu astfel de argumente, 

continuați în mod deliberat o conduită profund împotriva prevederilor constițutionale". 

Alfred Simonis, PSD: "Acum două săptămâni BPR au decis prin vot că vom suspenda 

calendarul moțiunii până la decizia CCR. Azi nu avem decizie CCR, avem comunicat CCR, 

decizia va fi publicată în Monitorul Oficial odată cu motivarea. Pe de altă parte au fost 

cazuri de comunicări CCR interpretate de noi într-un fel și când vedem motivarea s-a 

schimbat optica fundamental". 

Alina Gorghiu, PNL: "Nu credeți că ar trebui să așteptăm motivarea Curții 

Constituționale?(...) Faptul că ați invocat o serie de decizii ale CCR nu vă ajuta cu nimic. 

Le-ați mai invocat odată. le-ați mai prezentat o dată " 

Propunerea lliderului de grup USR-PLUS a fost suspusă la vot. USR, AUR, reprezentantul 

Minorităților și Ludovic Orban au votat pentru dezbaterea moțiunii USR-PLUS. În schimb 

PSD, PNL și UDMR s-au abținut de la vot. Astfel propunerea nu a întrunit numărul 

necesar de voturi iar conducerea Parlamentului a decis ca dezbaterea și calendarul 

moțiuni de cenzură depusă de USR-PLUS și AUR să se amâne până la motivarea deciziei 

CCR. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

• Sorin Cîmpeanu: Până vineri vom anunța dacă vom putea menține 

școlile deschise chiar dacă rata de incidență trece de 6 la mie 

Testarea în școli ar putea oferi siguranță sanitară, spune ministrul Educației.  

Ministrul Educației, Sorin Cîmpeanu, a declarat că până vineri se va lua o decizie dacă 

școlile pot rămâne deschise chiar dacă rata de infectare din localitate trece de 6 cazuri la 

mia de locuitori. El a spus că decizia se va lua după discuții cu specialiști din sectorul 

medical. 

România, nepregătită pentru școala online. Până vineri autoritățile decid dacă școlile se 

închid sau rămân deschise și după 6 la mie 
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Cîmpeanu, nervos după ce școlile din Afumați s-au închis 

Școala unde nevoile se fac „la perete” 

Cine va plăti pentru testarea anti-Covid a elevilor 

Prima zi de școală în al doilea an de pandemie 

Ce vor părinții la început de școală 

Ministrul educației, precizări despre teze, simulări și examenele din anul școlar 2021-

2022 

Ministerul Educației a încălcat legislația GDPR 

Școala, încă nepregătită pentru învățământ online 

Potrivit unui astfel de scenariu, elevii ar putea să rămână fizic la școală chiar dacă rata de 

incidența trece de 6 la mie. Astfel, copiii sănătoși ar putea continua să învețe în clase și 

doar cei care se infectează să treacă în online. 

"Va trebui să ne obișnuim cu altfel de condiții, să punem în balanță mereu raportul risc 

gestionabil versus beneficii, sau pe de altă parte pierderi, să luăm cele mai bune decizii 

privind vaccinarea. 

Vom avea azi discuții cu toți cei îndreptățiți să se pronunțe asupra acestui echilibru, este 

vorba despre dorința de consolidare a unui numitor comun privind modul de 

funcționare a școlilor. Acum, regula e clară, în localitățile unde rată de infectare este 

peste 6 la mie la nivelul zilei de vineri, școlile ar urmă să treacă în online. 

Primim foarte multe cereri în acest sens. Sunt convins că cei îndreptățiți să se pronunțe 

vor găsi interesul comun. 

Până vineri va trebui să anunțăm cât se poate de clar. Atunci anunțăm scenariul, care 

sunt regulile, dacă rămânem pe aceleași scenariu sau dacă, așa cum dorim cei din 

Educație, vom putea menține - pe modelul grădinițelor - și școlile deschise, până la 

apariția unui număr de cazuri. 

Ieri am primit o informare de la reprezentanța noastră la Bruxelles, am analizat deciziile 

luate în alte state, cele mai multe state aplică principiul - școlile se închid 

ultimele și se deschid primele.  
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Până la finalul săptămânii vom discuta cu cei din domeniul medical și vom anunța", a 

declarat Sorin Cîmpeanu. 

În legătură cu problemele legate de testarea în școli, ministrul Educației a spus că a 

discutat cu ministrul Sănătății: Au fost vicii de organizare, nu putem spune că a fost 

foarte bine organizat procesul de asigurare a testelor la dispoziția școlilor. 

El a dat asigurări că vor exista teste suficiente, disponibile pentru toți care vor dori să se 

testeze. 

Ministrul Educației Sorin Cîmpeanu a spus marți seara la Digi24 că România nu este 

pregătită pentru școala online, deși în multe mari orașe din țară incidența cazurilor de 

Covid se apropie de 6 la mie. El spune că nu există conținut digital, conectivitate sau 

profesori pregătiți pentru asta. 

(Sursa: Digi 24) 

 

• BREAKING Ministrul Finanțelor ia în calcul eliminarea scutirii de la 

plata impozitului pe venit și a contribuțiilor în domeniile IT, construcții 

și cercetare: ”E o chestiune de echitate, corectitudine” 

Ministrul Finanțelor, Dan Vîlceanu, a anunțat marți că are în lucru varianta eliminării 

excepțiilor de la plata impozitului și a contribuțiilor pe venit în domenii precum IT-ul, 

cercetarea și construcțiile. 

Într-un interviu pentru Antena 3 dacă guvernul va mări TVA în 2022, ministrul Dan 

Vîlceanu a spus: ”Exclus să creștem TVA. Dar există o discuție legată de excepții la plata 

impozitului pe venit și plata contribuțiilor”. 

Întrebat dacă e vorba despre salariații din IT, cercetare și construcții, Vîlceanu a spus că 

”sunt mai multe categorii. Toate excepțiile de la plata impozitului pe venit și la plata 

contribuțiilor pe venit, plus excepțiile la plata impozitelor și taxelor locale, sunt undeva la 

3% din PIB. E o sumă foarte mare. Este o chestiune de echitate, corectitudine. Unii 

plătesc, alții nu (…) Este o variantă, mă refer la toate excepțiile. De altfel avem și critici 

din partea Comisiei și altor organisme internaționale”.  
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El a mai spus că o eventuală decizie va fi luată după discuții cu reprezentanții sectoarelor 

respective: ”Toate lucrurile trebuie discutate înainte. Nu suntem adepții unei politici 

impuse, discutăm cu industria și apoi vedem”. 

Ministrul Vîlceanu a mai anunțat că guvernul va modifica modul în care sunt evaluate 

imobilele pentru care se plătesc taxe locale pentru că acum valoarea de impozitare ar fi 

prea mică față de valoarea de piață. 

”Vom umbla la modul cum e calculată valoarea clădirilor impozitate”, a spus Vîlceanu, 

admițând că unii proprietari vor plăti mai mult în urma acestei schimbări. 

(Sursa: economedia.ro) 

• Mandatele directorilor generali interimari din TVR și Radioul public 

expiră. De ce vrea Guvernul să le prelungească din nou 

Mandatele directorilor generali interimari de la TVR și Radioul Public, Ramona Săseanu 

și respectiv Liviu Popescu, expiră la data de 30 septembrie 2021, și până în prezent nu a 

fost declanșată procedura de desemnare a Consiliilor de administrație, astfel că 

Guvernul vrea să le prelungească din nou mandatele, potrivit unui proiect de OUG aflat 

miercuri pe masa Executivului. Încetarea mandatelor celor doi ar duce la blocarea 

funcționării celor două servicii publice de radio și televiziune, susține Guvernul. 

"Prin proiectul de Ordonanţă de urgenţă a Guvernului, în cazul în care conducerea 

Societății Române de Radiodifuziune, respectiv a Societății Române de Televiziune, nu 

este desemnată până la împlinirea termenelor legale, mandatul directorului general 

interimar al Societății Române de Radiodifuziune, respectiv al Societății Române de 

Televiziune, se prelungește de drept până la numirea Consiliului de administrație, dar nu 

mai mult 60 de zile de la data intrării în vigoare a prezentei ordonanțe de urgență.", se 

arată în nota de fundamentare a proiectului de OUG. 

CITEȘTE AICI PROIECTUL DE OUG ȘI NOTA DE FUNDAMENTARE 

Cum s-a ajuns aici și care ar fi efectele încetării mandatelor celor doi - Explicațiile 

Guvernului 
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În nota de fundamentare, Guvernul spune că mandatul directorilor generali interimari ai 

Societății Române de Radiodifuziune și Societății Române de Televiziune prelungite 

potrivit dispozițiilor Ordonanței de urgență nr.89/2021, ajung la termen în data de 30 

septembrie 2021 și, până în prezent, nu a fost declanșată procedura de desemnare a 

Consiliiilor de administrație în conformitate cu dispozițiile Legii nr.41/1994, republicată, 

cu modificările și completările ulterioare. 

"Încetarea mandatului directorului general interimar al Societății Române de 

Radiodifuziune, respectiv mandatul directorului general interimar al Societății Române 

de Televiziune, are drept rezultat blocarea funcționării celor două servicii publice de 

radio și televiziune, sub aspectul îndeplinirii atribuțiilor constituționale, cu consecințe 

negative asupra structurilor democratice pe care se întemeiază statul. 

În consecință, este necesar să se intervină pentru asigurarea continuității conducerii 

interimare a celor două servicii publice de radio și televiziune prelungite potrivit 

dispozițiilor Ordonanței de urgență nr. 89/2021.", se arată în documentul menționat. 

Ramona Săseanu (propunerea PNL) şi Liviu Popescu (propunerea USR-PLUS) au fost 

numiţi pe 11 mai, de Parlament, directori generali interimari ai SRTv, respectiv SRR, după 

ce plenul a respins rapoartele de activitate şi conturile de execuţie bugetară pe anii 

2017, 2018, 2019, ceea ce a dus de demiterea Consiliilor de Administraţie ale celor două 

societăţi. Șefii TVR și Radioului public au fost demiși. Cine sunt interimarii care le-au luat 

locul 

PSD a atacat la Curtea Constituţională procedura prin care șefii TVR și Radioului public 

au fost numiți în funcții de către Parlament. 

Curtea Constituțională a admis în data de 17 iunie 2021, cu unanimitate de voturi, 

sesizările PSD în legătură cu numirea conducerilor interimare ale Radio România (Liviu 

Popescu) şi TVR (Ramona Săseanu). Prin urmare, aceste numiri făcute de Parlament sunt 

neconstituţionale. 

CCR precizează, în motivările deciziilor de admitere ale sesizărilor PSD în legătură cu 

numirea conducerilor interimare ale Societăţii Române de Televiziune şi Societăţii 

Române de Radiodifuziune, că Parlamentul a făcut o interpretare eronată a normelor 

legale referitoare la procedura de numire a unor noi consilii de administraţie la 

SRTv şi SRR şi le-a aplicat cu încălcarea principiului constituţional care consacră 

caracterul obligatoriu al respectării legilor.  
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În data de 24 iunie 2021, Coaliția a folosit un artificiu legislativ pentru a rezolva 

problema celor două instituții care au rămas fără conducerea după ce judecătorii CCR au 

declarat neconstituționale numirile făcute de Parlament în urmă cu o lună. 

Birourile Permanente reunite ale Senatului şi Camerei Deputaţilor au numit, joi, șefii 

interimar la TVR și Radio. Astfel, Ramona Săseanu a fost din nou propusă pentru șefia 

TVR iar Liviu Popescu pentru conducerea Societății de Radiodifuziune (SRR). Procedura 

nu este una uzuală iar Coaliția a folosit un artificiu legislativ pentru a rezolva problema 

celor două instituții care au rămas fără conducerea după ce judecătorii CCR au declarat 

neconstituționale numirile făcute de Parlament în urmă cu o lună. 

Mai exact PNL, USR-PLUS și UDMR au decis să rezolve problema și să numească 

interimari nu printr-un proiect de hotărâre adoptat de catre senatori și deputați așa cum 

prevede procedura uzuală ci printr-o hotărâre a Birourilor Permanente reunite ale 

Camerei și Senatului. 

La finalul ședinței, președintele Camerei Deputaților a declarat că i-a numit prin 

hotărârea Birourilor Permanente drept interimari pe Ramona Săseanu la TVR și Liviu 

Popescu la Radio pe o perioadă de 60 de zile urmând ca aceștia să fie votati și în plenul 

comun săptămâna viitoare. 

Orban, a precizat că numirea a fost făcută pentru a asigura conducerea acestor instituţii 

în urma deciziei de neconstituţionalitate a Curţii Constituţionale. Parlamentarii PSD nu 

au participat la şedinţa Bpr. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

• AFIR a publicat Ghidul solicitantului pentru accesarea fondurilor 

europene pentru investiții în procesarea sau marketingul produselor 

din sectorul pomicol 

Agenția pentru Finanțarea Investițiilor Rurale (AFIR) a publicat, pe pagina oficială de 

internet www.afir.info, Ghidul solicitantului pentru obținerea sprijinului financiar prin 

submăsura 4.2a din cadrul Programului Național de Dezvoltare Rurală 2014 – 2020 

(PNDR 2020). Submăsura finanțează investiții în procesarea sau marketingul 

produselor din sectorul pomicol.  
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Sesiunea pentru primirea cererilor de finanțare se va desfășura în intervalul 14 

octombrie 2021, ora 9.00 – 14 ianuarie 2022, ora 16.00. Suma totală disponibilă pentru 

investiții în cadrul acestei sesiuni este de 20,4 milioane euro. 

Solicitanții eligibili pentru sprijinul acordat prin submăsura 4.2a sunt întreprinderile - 

întreprinderile mari, microîntreprinderi, întreprinderi mici și mijlocii, și cooperativele, 

grupurile și organizațiile de producători care realizează investiții corporale şi 

necorporale pentru procesarea şi marketingul produselor din sectorul pomicol cuprinse 

în Anexa I la Tratatul privind Funcționarea Uniunii Europene (TFUE), cu excepția 

produselor pescărești. 

Sprijinul financiar nerambursabil acordat prin această submăsură este de 50% din totalul 

cheltuielilor eligibile pentru întreprinderi micro, mici și mijlocii și de 40% pentru 

întreprinderi mari și forme asociative. Intensitatea sprijinului nerambursabil se va putea 

majora cu 20 de puncte procentuale în cazul investițiilor colective. 

Valoarea fondurilor europene care pot fi obținute variază în funcție de tipul de 

beneficiar și de investiție. Astfel, pentru microîntreprinderi și întreprinderi mici, sprijinul 

financiar este de 800.000 de euro/ proiect. Pentru întreprinderi mijlocii, valoarea 

sprijinului poate ajunge la 1,1 milioane euro, iar pentru întreprinderi mari  valoarea 

sprijinului poate ajunge la 1,5 milioane euro. 

Solicitantul trebuie să respecte o serie de condiții minime pentru a accesa fondurile 

disponibile prin această linie de finanțare, printre care se află încadrarea în categoria 

beneficiarilor eligibili, încadrarea investiției în cel puţin una dintre acțiunile sau 

operațiunile eligibile, demonstrarea viabilității economice a investiției în baza prezentării 

documentației tehnico-economice. 

Printre activitățile eligibile în cadrul submăsurii 4.2a se numără înființarea, extinderea şi 

modernizarea unităților ce colectează, condiționează și procesează materie primă 

provenită din sectorul pomicol, inclusiv pentru producerea băuturilor alcoolice. Se 

finanțează astfel construcțiile destinate unei etape sau întregului flux tehnologic, cele 

destinate infrastructurii interne şi de utilităţi, sau cele pentru sistemele de supraveghere 

video pentru activitatea propusă prin proiect. Sunt, de asemenea, eligibile cheltuielile cu 

unităţile mobile de procesare și cele pentru respectarea conditiilor de igienă, sanitar-

veterinare și a fluxului tehnologic.  
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În scopul comercializării în cadrul lanţurilor scurte sunt eligibile ca și mijloace de 

transport autoizoterme, remorci și semiremorci izoterme cu sau fără agregate de frig sau 

de control al temperaturii, cisterne pentru transport specializat pentru materia prima/ 

produsul finit rezultat din proiect, rulote și autorulote alimentare.  

Dintre cheltuielile generate de investițiile eligibile în active necorporale amintim pe cele 

privind organizarea şi implementarea sistemelor de management a calităţii şi de 

siguranţă alimentară, achiziționarea de tehnologii (know‐how), patente şi licenţe pentru 

pregătirea implementării proiectului, achiziţionarea de software. 

Detalii privind tipurile de investiții și condițiile specifice accesării de fonduri europene 

pentru investiții în procesarea sau marketingul produselor din sectorul pomicol pot fi 

consultate gratuit pe www.afir.info Ghidul solicitantului și anexele aferente acestuia, la 

secțiunea „Investiții PNDR”, pagina dedicată submăsurii 4.2a. Cererile de finanțare se 

depun on-line, pe site-ul Agenției, la momentul lansării sesiunii.  

(Sursa: AFIR) 

 

• Mihai Culeafa - numit vicepreşedinte al ANPC 

 
Liberalul Mihai Culeafa a fost numit în funcţia de vicepreşedinte al Autorităţii Naţionale 

pentru Protecţia Consumatorilor. 

Numirea acestuia a fost făcută printr-o decizie a premierului Florin Cîţu publicată marţi 

în Monitorul Oficial. 

Mihai Culeafa o va înlocui în această calitate pe Valentina Veronica Mitran Piticu, care a 

fost eliberată din funcţie tot printr-o decizie a premierului. 

Valentina Veronica Mitran Piticu a fost numită în 2019 vicepreşedinte la ANPC. 

(Sursa: Agerpres) 
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• The Guardian: România exploatează muncitorii nepalezi tot așa cum 

românii sunt exploatați în alte părți / Mii de muncitori sunt angajați în 

UE prin intermediari cu salarii și condiții de lucru inferioare 

Mii de muncitori angajați prin intermediari cu salarii și condiții de lucru inferioare 

satisfac cererea de carne ieftină, arată o investigație The Guardian, citată de Rador. 

Companii de procesare a cărnii de pe tot cuprinsul Europei angajează mii de muncitori 

cu salarii și condiții de lucru inferioare prin intermediul unor sub-contractanți, agenții și 

false cooperative, arată o investigație The Guardian. 

Muncitori, funcționari publici și experți în domeniul muncii au explicat cum industria de 

190 de miliarde de lire sterline a cărnii din Europa a ajuns un focar global al muncii 

contractate indirect, cu o mulțime fluctuantă de muncitori, mulți imigranți, plătiți cu 40-

50% mai puțin decât cei angajați direct în aceleași fabrici. 

The Guardian a descoperit probe privind un sistem de angajare pe două niveluri, cu 

muncitori supuși unor standarde deficitare de plată și muncă pentru a satisface nevoia 

industriei cărnii de forță de muncă prost plătită, extrem de flexibilă și ușor de substituit. 

Peste 1 milion de oameni lucrează în sectorul european al cărnii, și sindicatele estimează 

că în unele țări mii de muncitori sunt angajați în condiții precare prin intermediul sub-

contractanților și agențiilor. 

„Sistemul e bolnav peste tot în Europa. E bazat pe prețul mic al cărnii, pe exploatarea 

forței de muncă”, a declarat Enrico Somaglia, secretar general adjunct al federației 

sindicale European Federation of Food, Agriculture and Tourism Trade Unions. „Sunt 

muncitori care, cot la cot, fac aceeași muncă, însă în condiții diferite.” 

The Guardian a aflat că cei care muncesc în condiții precare au adesea un program de 

lucru nedefinit, contracte cu zero ore de muncă [angajatorul nu e obligat să asigure un 

număr minim de ore și, implicit, plata aferentă – n.trad.], fals statut de liber profesionist 

și nu beneficiază de concediu medical. 

Muncitorii spun că trăiesc în condiții extrem de precare în țări a căror limbă nu o vorbesc 

și, prin urmare, nu pot înțelege termenii contractelor și drepturile legale pe care le au. 
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„Te pot concedia pe moment și poți pierde totul”, a declarat un muncitor român din 

Olanda. 

În Olanda – unul dintre cei mai mari exportatori europeni de carne, cu vânzări de 8,8 

miliarde de euro anul trecut – inspectoratul muncii afirmă că 90% din forța de muncă e 

constituită din imigranți, majoritatea cu contracte precare. /…/ 

Extinderea UE din 2004 – și libera circulație a persoanelor în Europa – a adus un vast 

rezervor de oameni din România, Lituania, Letonia, Polonia și Ungaria dispuși să 

emigreze pentru a munci. 

În toată Europa libera circulație a forței de muncă a fost exploatată, a declarat Özlem 

Alev Demirel, europarlamentară a partidului german Die Linke [Stânga]. „Angajatorii au 

scăzut salariile aducând muncitori din țări în care salariile sunt mai mici și sistemele de 

securitate socială sunt slabe, iar acest lucru nu e acceptabil. Ea afirmă că principiul 

aceluiași salariu pentru aceeași muncă în același loc trebuie să fie respectat în toată 

Europa. 

Pe măsură ce economiile unor țări precum Polonia s-au ameliorat și necesitatea unei 

surse perpetue de mână ieftină de lucru s-a accentuat, căutarea s-a extins pe plan 

global, la țări precum Ucraina, Belarus, Kazahstan, Vietnam, Filipine, Timorul de Est, 

Georgia, India, China și Armenia. 

Agențiile românești aduc acum muncitori de la antipozi, din Asia de Sud, și mai exact din 

Nepal și Sri Lanka. Vizele lor sunt dependente de locurile de muncă repartizate; dacă 

sunt concediați, devin imigranți ilegali. „În România exploatăm muncitorii nepalezi tot 

așa cum românii sunt exploatați în alte părți”, a declarat Nora Labo, care a lucrat până 

anul acesta pentru Sindicatul Muncitorilor Independenți din Irlanda. 

Nicolas Schmit, comisarul european al muncii și drepturilor sociale, a declarat că îi revine 

fiecărui stat membru în parte să aplice legislația muncii. „Legislația UE e clară: tuturor 

muncitorilor angajați de agenții și sub-contractanți trebuie să li se garanteze aceleași 

drepturi ca și angajaților permanenți. Autoritățile naționale trebuie să aplice aceste 

reguli.” 
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Karsten Maier, secretar general al UECBV, care reprezintă 20.000 de companii din 

sectoarele zootehniei și cărnii din Europa, Japonia, Rusia și Ucraina, a declarat că 

răspunderea pentru condițiile de muncă nu-i revine asociației sale, ci companiilor și 

autorităților de resort. „Nu va fi tolerat nici un fel de abuz”, a declarat Maier, adăugând 

că orice astfel de caz ar trebui să ducă la inculpări. 

(Sursa: G4media.ro) 

 

• România, pe locul doi în Europa și șase în lume la numărul de morți 

COVID-19 în ultimele 24 de ore/ RO-Vaccinare: ”Da! Situația este 

foarte gravă!” 

Autoritățile au tras un semnal de alarmă, marți, pe pagina de Facebook RO-Vaccinare, 

anunțând că România se află pe locul doi în Europa și 6 în lume în privința deceselor în 

urma infectării cu COVID-19 din ultimele 24 de ore. 

În mesajul transmis, autoritățile susțin că situația este foarte gravă, iar decesele din 

România reprezintă 5% din totalul deceselor înregistrate la nivel mondial, în ultima zi, și 

11,5% din cele ale Europei. 

„În România au fost raportate astăzi de 2,65 de ori mai multe decese decât media 

Europeană. În România au fost raportate astăzi de 6.34 de ori mai multe deecese decât 

media în lume”, a transmis RO-Vaccinare. 

Mesajul integral al RO-Vaccinare 

Când vom înțelege cu toții că situația este cât se poate de gravă? 

Suntem pe locul 6 în lume și pe 2 în Europa la decese COVID-19 în ultimele 24 de ore. 

Avem peste 10.000 de persoane internate în spital, din care aproape 300 sunt minori. 

Peste 1.000 de persoane sunt internate în ATI și luptă împreună cu medicii pentru viețile 

lor. 
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Da! Situația este foarte gravă! 

România a ajuns pe locul 6 în lume și pe 2 în Europa ca număr de decese raportate 

astăzi. 

Din totalul deceselor raportate astăzi în lume, decesele din România reprezintă 5%. 

Din totalul deceselor raportate astăzi în Europa, decesele din România reprezintă 11.5%. 

Haideți, totuși, să normalizăm cifrele ca să punem în context! 

De ce? Tocmai ne comparăm cu state care au cu mult mai mulți locuitori. 

Decese/milion de persoane: 

În România au fost raportate astăzi de 2,65 de ori mai multe decese decât media 

Europeană. 

În România au fost raportate astăzi de 6.34 de ori mai multe deecese decât media în 

lume. 

Număr de cazuri/ milion de persoane: 

În Romania au fost raportate astăzi de 2,2 ori mai multe cazuri noi decât media 

Europeană. 

În România au fost raportate astăzi de 6 ori mai multe cazuri decât media în lume. 

Acoperirea vaccinală (raportată la întreaga populație – nu doar populația eligibilă) 

Europa: vaccinați complet 52% și încă 4.5% cu prima doză. 

Lume: vaccinați complet 33% și încă 12% cu prima doză. 

România: vaccinați complet 28% și încă 1% cu prima doză. 

Haideți să ne ajutăm între noi! 

Haideți să ne vaccinăm în număr cât mai mare cu schemă completă! 

Haideți să nu blocăm spitalele! 

Haideți să avem grijă de noi și de cei de lângă noi!  
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✅ Vaccinarea rămâne cea mai la îndemână soluție de protecție împotriva COVID-19! 

✅ Prin vaccinare împotriva COVID-19: 

– se reduce riscul de infectare; 

– se reduce riscul de transmitere a virusului; 

– se reduce considerabil riscul de spitalizare; 

– se reduce considerabil riscul de deces. 

Surse: 

https://www.worldometers.info/coronavirus/#main_table 

https://ourworldindata.org/coronavirus 

#ROVaccinare #StrongerTogether #RomâniaÎnvingePandemia #TotulVaFiBine 

#PROvaccinare 

(Sursa: G4media.ro) 

 

• Eurodeputaţii propun ca UE să finanţeze anumite gazoducte, spre 

nemulţumirea ONG-urilor de mediu 

Eurodeputaţii au propus marţi includerea anumitor proiecte de gazoducte pe lista 

viitoarelor infrastructuri de transport energetic care vor fi eligibile pentru a obţine 

finanţare de la Uniunea Europeană, spre nemulţumirea ONG-urilor de mediu, 

informează AFP. 

Textul, adoptat cu o largă majoritate în Comisia pentru industrie a Parlamentului 

European, trebuie mai întâi negociat cu cele 27 de state membre. În acest text sunt 

definite tipurile de proiecte de transport de energie denumite "de interes comun" (linii 

de mare tensiune, gazoducte, instalaţii de stocare, reţele inteligente etc.), care ar putea 

beneficia de proceduri administrative accelerate, dar şi de finanţare de la UE. 
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Declarând că sunt interesaţi să reducă emisiile de gaze cu efect de seră, dar şi să crească 

eficacitatea reţelelor energetice, eurodeputaţii intenţionează să susţină cu prioritate 

infrastructurile pentru hidrogen, captarea şi stocarea carbonului, în timp ce proiectele 

bazate pe gazele naturale nu vor fi, în principiu, eligibile pentru fonduri europene. 

Cu toate acestea, textul prevede o "derogare temporară", pentru a continua să fie 

finanţate peste 50 de infrastructuri de gaze naturale prezente pe lista "proiectelor de 

interes comun" printr-o procedură accelerată de autorizare. 

Proiectele selecţionate "ar trebui să contribuie la eliberarea de combustibilii fosili, 

precum cărbunele, lignitul, turba şi şisturile bituminoase", susţin eurodeputaţii într-un 

comunicat de presă. 

Votul de marţi definitivează poziţia Parlamentului European înaintea negocierilor cu 

statele membre cu privire la revizuirea Regulamentului pentru reţelele transeuropene de 

energie (Regulamentul TEN-E), care vizează decarbonarea şi interconectarea 

infrastructurilor, graţie fondurilor europene. 

La rândul lor, Guvernele celor 27 de state membre UE s-au pus de acord, la mijlocul lunii 

iunie, pentru a exclude petrolul şi gazele naturale din viitoarele infrastructuri de 

transport energetic finanţate de UE, chiar dacă au autorizat gazoductele existente să 

transporte, până în 2029, un amestec de hidrogen şi gaze naturale. 

ONG-urile de mediu au criticat marţi în mod vehement votul din Comisia pentru 

industrie a Parlamentului European, potrivit Agerpres.ro. 

"Într-un moment în care creşterea preţului la gazele naturale ar trebui percepută ca un 

avertisment pentru a investi în regenerabile, acest text va conduce la o expansiune a 

reţelei europene de gazoducte şi, deci, va menţine influenţa sectorului energiilor fosile 

asupra continentului", au apreciat reprezentanţii ONG-ului Friends of the Earth. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 
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• Şefi de stat şi premieri din ţările membre ale UE vor discuta luna 

viitoare despre creşterea preţurilor la energie 

Şefi de stat şi premieri din ţările membre ale Uniunii Europene vor aborda subiectul 

creşterii explozive a preţurilor la energie cu prilejul următoarei lor reuniuni, care va avea 

loc la finele lunii octombrie, în contextul în care guvernele se grăbesc să protejeze 

gospodăriile de impactul creşterii facturilor la gaze şi electricitate, transmite Reuters. 

Preţurile de referinţă în Europa la gaze naturale au înregistrat o creştere de peste 300% 

în acest an, din cauza unor factori precum nivelul redus al stocurilor, întreruperile în 

aprovizionare şi cererea mare de energie, pe măsură ce economiile îşi revin din 

pandemia de COVID-19, ceea ce a condus şi la majorarea preţurilor angro la 

electricitate. 

Liderii celor 27 de state UE vor discuta acest subiect la următoarea lor reuniune din 21-

22 octombrie, potrivit unei variante preliminare a agendei summitului european, 

consultată de Reuters. "Consiliul European va discuta recenta creştere a preţurilor la 

energie", se precizează în acest document. 

Ţările UE sunt responsabile pentru politicile lor naţionale în domeniul energiei, iar unele 

guverne au intervenit deja. Franţa oferă vouchere pentru plata facturilor la energie 

gospodăriilor cu venituri modeste, iar Grecia are de gând să ofere subvenţii pentru a 

ajuta gospodăriile să facă faţă facturilor mai mari. 

Însă, unele guverne au făcut apel pentru un răspuns mai coordonat la nivel european la 

creşterea preţurilor la energie, iar, în acest context, Spania a anunţat că vrea să 

reformeze piaţa europeană a electricităţii şi de asemenea a avertizat că facturile mari ar 

putea afecta sprijinul opiniei publice pentru politicile europene destinate combaterii 

schimbărilor climatice, potrivit Agerpres.ro. 

"Este o nevoie urgentă să discutăm la cel mai înalt nivel despre impactul preţurilor mari 

asupra comunităţilor cu venituri mici", a declarat, marţi, un diplomat european, 

adăugând că blocul comunitar trebuie să se asigure că obiectivele sale în domeniul 

schimbărilor climatice nu stimulează creşterea preţurilor. 
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Comisia Europeană a anunţat în mod oficial că va veni cu un set de măsuri pe care 

guvernele naţionale le vor putea utiliza pentru a răspunde la creşterea preţurilor, 

precum modificarea Taxei pe Valoarea Adăugată la energie, în ideea de a reduce 

costurile pentru consumatori. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

• Uniunea Europeană deblochează 5,4 miliarde de euro pentru a ajuta 

statele membre UE afectate de Brexit / Irlanda primeşte 1,1 miliarde, 

iar Franţa 735 de milioane de euro 

Guvernele celor 27 de state membre ale Uniunii Europene au aprobat marţi deblocarea 

unor fonduri europene de urgenţă – în valoare de 5,4 miliarde de euro -, pentru a ajuta 

cele mai afectate țări membre UE de consecinţele economice ale Brexitului, în frunte cu 

Irlanda şi Franţa, relatează AFP, citată de News.ro. 

Irlanda – singurul stat membru UE care are o frontieră terestră comună cu Regatul Unit – 

urmează să primească 1,1 miliarde de euro în vederea compensării pierderilor antrenate 

de aplicarea, începând de la 1 ianuarie, a Acordului comercial post-Brexit încheiat de 

Bruxelles cu Londra. 

Franţa urmează să primească 735 de milioane de euro – dintre care o mare parte a 

sumei este destinată pescuitului, în urma reducerii puternice a accesului pescarilor 

francezi în apele britanice. 

Acordul încheiat la 24 decembrie între Regatul Unit şi Uniunea Europeană (UE) 

garantează o circulaţie – fără plata unor taxe vamale – a majorităţii bunurilor, însă noi 

reglementări vamale – proceduri de înregistrare şi controale la frontieră – antrenează 

costuri semnificative ale întreprinderilor, atât de o parte, cât şi de cealaltă. 

Londra a introdus propriile programe de susţinere a firmelor britanice, afectate de şocul 

economic al Brexitului. 

(Sursa: news.ro)  


